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Zápis ze schůze Výboru pro Evropskou unii 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR – 17. dubna 2013 

Přítomni / omluveni – viz prezenční listina (Příloha k zápisu). 

Schůzi Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 
(dále jen „Výbor“) řídil jeho předseda RNDr. M. Kundrata. 

Program schůze: 

1) Zahájení a kontrola úkolů z minulé schůze 

2) Rekapitulace zastoupení NNO v pracovních skupinách k jednotlivým operačním 
programům programového období Evropské unie 2014 – 2020 

3) Rekapitulace zastoupení NNO v pracovních platformách Národního orgánu pro 
koordinaci Ministerstva pro místní rozvoj 

4) Stav přípravy operačních programů a priority zástupců NNO v pracovních 
skupinách k jednotlivým operačním programům programového období Evropské 
unie 2014 – 2020 

5) Způsob komunikace zástupců NNO v pracovních skupinách k jednotlivým 
operačním programům programového období Evropské unie 2014 – 2020 s Výborem 
pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

6) Různé 

Ad 1) Zahájení a kontrola úkolů z minulé schůze 

RNDr. M. Kundrata přivítal přítomné a sdělil, že jediným úkolem z minulé schůze 
Výboru bylo dokončit proces nominací zástupců NNO do pracovních skupin k jednotlivým 
operačním programům (dále jen „OP“) programového období Evropské unie 2014 – 2020. 
Tento úkol byl splněn. 

Ad 2) Rekapitulace zastoupení NNO v pracovních skupinách k jednotlivým operačním 
programům programového období Evropské unie 2014 – 2020 

JUDr. H. Frištenská konstatovala, že do konce února 2013 byly rozeslány příslušné 
nominační dopisy Mgr. M. Šimůnkové, místopředsedkyně RVNNO, jednotlivým budoucím 
řídícím orgánům. Sekretariát RVNNO obdržel několik jejich odpovědí. Ministerstvo 
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průmyslu a obchodu akceptovalo jednoho zástupce NNO, Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy akceptovalo celkem čtyři zástupce NNO, Ministerstvo dopravy dva zástupce 
NNO, Hlavní město Praha akceptovalo všechny navržené zástupce NNO do expertní 
platformy pro přípravu OP a Ministerstvo práce a sociálních věcí akceptovalo všechny 
navržené zástupce NNO. Od Ministerstva pro místní rozvoj (dále jen „MMR“) (resp. od 
řídícího orgánu Integrovaného regionálního OP a OP Technická pomoc) odpovědi nedošly. 

Mgr. M. Daněk uvedl, že podle jeho informací je v pracovní skupině k Integrovanému 
regionálnímu OP jeden zástupce NNO. Do pracovní skupiny k OP Technická pomoc se 
Mgr. M. Daněk pokusil prosadit vybraného zástupce NNO, nicméně tento program je stále 
ještě v zárodečném stavu. Stále ještě není jasný způsob financování technické pomoci. 
O zástupci NNO tedy zatím ještě nebylo rozhodnuto. K tomuto bodu dodala později 
H. Vlčková, že dle názoru JUDr. O. Letáčkové je navržený Ing. P. Volek, Ph.D. relevantní 
osobou a na jednání bude zván. 

RNDr. M. Kundrata požádal Mgr. M. Daňka o potvrzení zmíněných nominací. 

Ad 4) Stav přípravy operačních programů a priority zástupců NNO v pracovních 
skupinách k jednotlivým operačním programům programového období Evropské unie 
2014 – 2020 

Mgr. M. Daněk popsal aktuální stav přípravy nových OP. Zatím však stále ještě není 
hotová potřebná legislativa na evropské úrovni a z ní plynoucí další dokumenty. Dokud 
nebude legislativa definitivní, nechce Evropská komise (dále jen „EK“) s členskými státy 
jednat, a proto posunuje termíny pro vyjednávání, včetně vyjednávání ex ante kondicionalit. 
Mgr. M. Daněk uvedl, že budoucí řídící orgány musí zpracovávat návrhové verze OP podle 
osnov (tzv. templates), což jsou vlastně tabulky, resp. formuláře, které jsou značně omezeny 
např. i počtem znaků, který mohou obsahovat. Věcná hodnocení OP již probíhají. 

Na dotaz RNDr. M. Kundraty, jak složitá budou asi vyjednávání s EK, odpověděl 
Mgr. M. Daněk, že EK zatím zcela nesouhlasí s některými navrženými OP, jako např. OP 
Praha – pól růstu České republiky nebo OP Výzkum, vývoj a vzdělávání. OP jsou podle 
MMR převážně opakováním toho, co se řídící orgány naučily ve stávajícím programovém 
období, a není vidět příliš pokroku. O obsahu OP chce EK jednat zhruba za šest týdnů. 

PhDr. O. Čepelka uvedl, že v České republice existuje celkem 172 místních akčních 
skupin (dále jen „MAS“), které pokrývají více než 95 % rozlohy země. Bude OP Technická 
pomoc podporovat MAS? 

Mgr. M. Daněk odpověděl, že stav zpracování OP Technická pomoc je de facto 
nulový. Podle jeho informací však vybere Ministerstvo zemědělství pro podporu cca 47 MAS. 

Na dotaz JUDr. H. Frištenské uvedl Mgr. M. Daněk, že MMR již má k dispozici návrh 
nových OP. Je však do nich mimo jiné nedostatečně zapracována územní dimenze. 

Mgr. O. Marek se otázal, zda MMR plánuje větší metodické řízení OP, např. co se 
týče používané terminologie. Kdy bude podle Mgr. M. Daňka zahájena implementace OP? 

Mgr. M. Daněk uvedl, že již samo snížení počtu OP znamená značné zjednodušení 
oproti stávající situaci. Připravuje se jednotné metodické prostředí a jednotný monitorovací 
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systém. Obousměrná komunikace mezi řídícími orgány a příjemci by měla být 100% 
elektronická. K zahájení implementace OP by podle Mgr. M. Daňka mohlo dojít ve třetím 
čtvrtletí 2014. 

RNDr. M. Kundrata na závěr tohoto bodu shrnul aktuální situaci: OP jsou sepsány 
v pracovní verzi a jsou předloženy MMR. Určitý prostor pro NNO se otevírá především 
v nedokonalosti zpracování územní dimenze. Výbor se bude snažit prosadit, aby z prostředků 
technické pomoci bylo možné posilovat kapacitu NNO. Bude se to snažit prosazovat jak 
prostřednictvím zástupců NNO v pracovních skupinách k OP, tak prostřednictvím RVNNO 
a její předsedkyně. 

JUDr. H. Frištenská doporučila pokoušet se i nadále prosazovat použití globálních 
grantů, zejména v OP, administrovaných Ministerstvem práce a sociálních věcí 
a Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy v oblasti neformálního vzdělávání dětí 
a mládeže. Mgr. M. Daněk k tomu dodal, že do OP Výzkum, vývoj a vzdělávání se globální 
grant příliš nehodí. 

Ad 5) Způsob komunikace zástupců NNO v pracovních skupinách k jednotlivým 
operačním programům programového období Evropské unie 2014 – 2020 s Výborem 
pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

RNDr. M. Kundrata konstatoval, že zastoupení NNO určitým způsobem funguje, 
nicméně se ještě bude konat koordinační schůzka s Ing. M. Berdychovou z Asociace NNO 
v České republice. Teď je načase začít koordinovat postup zástupců NNO v pracovních 
skupinách a ujasnit si priority, které budou prosazovány. 

JUDr. H. Frištenská navrhla, aby byl soupis těchto priorit zaslán předsedovi Výboru 
RNDr. M. Kundratovi ještě před zasedáním RVNNO dne 23. dubna 2013, aby o nich mohl 
RVNNO informovat. Doporučila, aby byly ke každému OP přiřazeny maximálně 2 – 3 
priority. Jejich návrh by měl být zaslán předsedovi Výboru a sekretariátu RVNNO do 
19. dubna 2013. 

Závěry z bodů č. 1 – 5: 

• Iniciovat zpracování sdílených priorit zástupců NNO v jednotlivých OP, a ty 
prosazovat všemi dostupnými cestami. 

• Sledovat proporcionální zastoupení NNO v pracovních orgánech pro přípravu OP 
včetně OP Technická pomoc a komunikovat s nimi. 

Ad 6) Různé 

JUDr. H. Frištenská podala stručnou informaci o Evropském roku občanství, resp. 
o chystané konferenci, kterou pořádá Úřad vlády České republiky a která se uskuteční na 
podzim v Lichtenštejnském paláci. V jejím rámci připravuje sekretariát RVNNO odpolední 
diskusi o občanské společnosti. JUDr. H. Frištenská vyzvala členy Výboru, aby navrhli 
témata, která by mohla být prodiskutována. 
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M. Kryl navrhl téma partnerství – co to vlastně znamená a jak by mělo fungovat. 

Mgr. R. Špok navrhl téma sítí NNO v Evropě – jak fungují, např. jako lobbisté 
v Bruselu. JUDr. H. Frištenská upozornila, že v takovém případě by měl mít někdo na toto 
téma referát. 

PhDr. O. Čepelka navrhl téma výkonu místní demokracie (kromě voleb). 

Mgr. Y. Kreuzmannová navrhla téma participativní demokracie. 

Ing. O. Potluka, Ph.D. se zeptal, co má být cílem konference, a doporučil spolu 
s tématy navrhovat rovnou i vystupující. 

RNDr. M. Kundrata oznámil, že Výbor se sejde ještě v první polovině června 2013, 
aby projednal mimo jiné i tuto problematiku. Sekretariát RVNNO ještě předtím obešle 
všechny členy Výboru s výzvou, aby dodali návrhy témat a jména vystupujících. 

H. Vlčková informovala o problému veřejné podpory ve vztahu k sociálním službám, 
konkrétně se jednalo o služby sociální péče. 

RNDr. M. Kundrata proto navrhl uspořádat seminář o problematice veřejné podpory.1 
Poté poděkoval všem přítomným za účast a schůzi Výboru ukončil. 

       RNDr. M. Kundrata, v.r. 
      předseda Výboru pro Evropskou unii 
         Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

                                                 
1 Na zasedání RVNNO dne 23. dubna 2013 bylo dohodnuto, že se tento seminář uskuteční v první polovině 
července 2013. 


